

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Hans Gut

President, Careum Foundation, Switzerland / Präsident, Careum Stiftung, Schweiz

Curriculum Vitae (english)

After the Red Cross Hospital in Zurich closed (1997), Hans Gut joined the Careum Foundation in 1998 as a member of the Board of Trustees and of the Management Committee. He spearheaded the reorientation of the Careum Foundation as well as the establishment of the Careum Training Center. Since 2000, he has been the Chairman of the Careum Foundation, and since 2005, he has been Chairman of the Careum Training Center's Board of Directors.

Hans Gut is the Chairman of the Board of Directors at Haco Holding AG in Gümligen and a member of several other companies' and foundations' boards.

Hans Gut gained a university degree in production engineering from the Swiss Federal Institute of Technology (ETH) Zurich, followed by an MSc in Management from the Stanford Business School, before holding various management positions in international industrial companies, including: Oerlikon-Bührle, Mettler Toledo (which included several years living in the USA) and Sihl.

Curriculum Vitae (deutsch)

Nach der Schliessung des Rotkreuzspitals in Zürich (1997) trat Hans Gut 1998 bei der Careum Stiftung als Stiftungsrat und Mitglied des Leitenden Ausschusses ein. Er beteiligte sich massgeblich bei der Neuorientierung der Careum Stiftung sowie am Aufbau des Careum Bildungszentrums. Seit 2000 präsidiert er die Careum Stiftung, sowie ab 2005 den Verwaltungsrat des Careum Bildungszentrums.

Hans Gut ist Verwaltungsratspräsident der Haco Holding AG, Gümligen und Verwaltungsrats- bzw. Stiftungsratsmitglied verschiedener weiterer Unternehmen und Stiftungen.

Hans Gut absolvierte die Eidg. Technische Hochschule zum Dipl. Betriebsingenieur ETH, und machte an der Business School der Stanford University den Master of Science in Management, anschliessend hatte er Managementfunktionen in internationalen Industrieunternehmen inne: bei Oerlikon-Bührle, bei Mettler Toledo (u.a. mehrere Jahre in den USA) und bei der Sihl.